
P r o t  o k 6 t nr XXXIV/2016 
z obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Ktodzku, 

kt6ra odbyta rig w dniu 1 2  grudnla 2016 r. 
w sol1 Rajc6w Urzpdu Miesta w Ktodzku 

Sesja rozpoczgla sie o godz. 10:OO. 

1. Otwarcle obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 

Otwarcia sesji dokonal Przewodniuqcy Rady Miejskiej w Ktodzku Pan Tomasz tabski m6wlqc: 

,,Ohvieram obrady XXXIV sesji Rady Miejsklej w Ktodzku". 

2. Stwiardzenie wainoSci sesjl. 

Przewodnluqcy Rady Pan Tomasz tabski stwierdzil, i i  w sesji uczestniczy 18 radnych 

w zwlqzku z tym wszystkle podejmowane decyzje bedq prawomocne. (N I~o~- I  nascs~l: ~ d n y  p. ~ s ~ a * ~ a n e c * l .  

Rdna p. Danuta Useta, radna p. Wcyna $wlrt) 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 

Na sekretana sesji Pnewodnlczacy Pan Tornasz tabski zaproponowat radnq Paniq Anetp 

Losiawicz. Innych kandydatur nie zgloszono. Pani radna wyrazila zgode. Poddano kandydature pod 

gtosowanie. 

Glosowanie: .?a - 18, pneciw - 0, WStnymal0 si.$ - 0. cw glarowanlu nle bra11 udzlalu nleobccnl na %$I: radny p. l a d  

bneckl, radna p. Danuta Usata, radna p. Lucyna bwln) 

Radna Pani Anata tosiewicz zostata powotana na sekretana obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej 

w Ktodzku. 

Pnewodniuqcy Rady Pan Tomasz Zabski powital obecnego na sesji Posta na Sejm RP Pana 

Michata Dworayka i poprosil Posla o zabranie gtosu. 

Pan Michat Dworczyk Posel na Sejm RP podziekowat za umoiliwienie zabrania gbsu i udziatu 

w sesji Rady Miejskiej. Pan Michal Dworczyk jest nowym postem i od roku zasiada w tawach 

poselsklch reprezentujqc nasz region. W tej chwiii konczy objazd samonqd6w, kt6rych mamy 47 na 

terenle naszego okregu. Ktodzko jest jednym z ostatnich, kt6re odwiedzam, co ouywiicie nle znaczy, 

i e  najmniej istotnych, najlepsze rzeuy zostawia sie na konlec. Tak jak w innych samotzqdach 

chciatem sie Pahstwu przedstawit i zadeklarowat gotowoit do wsp6tpracy. Reprezentuje partie 

Prawo i Sprawiedliwoit, natomiast uwaiam, i e  w sprawach lokalnych powinniimy dziatat ponad 

podzlalami politycznyrni. Waine i istotne sq sprawy mieszkahc6w naszego regionu i tutaj deklaruje 

otwartogt I gotowoit do wsp6tpracy z Panstwem we wszelkich kwestiach niezaleinle od proweniencjl 

polityunej. Zapraszam do kontaktu z moimi biurami poselskimi, najbliFsze jest w Nowej Rudzie 

i mam nadzieje, i e  na poczqtku przyszlego roku otworzg biuro w Ktodzku, wiec ten kontakt bedzle 

utatwiony. Pracuje w Sejmie w dw6ch komisjach. lestem Pnewodniczqcym Sejmowej Komisji ds. 

kqunoic i  z Polakami za Granicq oraz jestem utonkiem Komisji Obrony Narodowej. Wsp6tpracuje 

z 22 Bataiionem, kt6ry stacjonuje w Klodzku, natomiast t e i  jestem otwarty na wsp6tprace we 

wszystkich innych kwestiach, M6re Panstwo uznacie, i e  lokalny posel mogtby podjqt. leszae raz 

dziekuje za mot l iwoi t  udziatu w dzisiejszej sesji i licze na wsp6tprace. 



Gbs zabrat radny Pan Lech Suriwka, ktbry zwrocil sie do Pana Posla o p~ybl i ien ie tematu 

dotyczqcego przeprowadzonych przez Prawo i Sprawiedliwoit wybor6w we wtadzach zarzqdu okrggu 

na terenie powiatu, dlaaego Pana nie ma w zarzqdzie. 

Odpowiedzi udzielit Pan Mlchal Dworuyk .  leteli chodzi o wybory to nie kandydowatem na 

Pizewodniuqcego Prawa i Sprawiedliwo$ci okrpgu nr 2. Byl tylko jeden kandydat, kt6rego wskazat 

Prezes laroslaw Kaayhski. Pani Poset dostata ponad 70 % gtos6w jako jedyna kandydatka i nie byto 

kontrkandydatbw. Iekii chodzi o inne wybory, to nic mi na ten ternat nie wiadomo. Wiceprezesi zostali 

wybranl w ciqgu ostatniego tygodnia, ale ja bytem tydzieli za granicq, wiec nie znam szczeg6I6w. 

Radny Pan Loch Sur6wka. Moje pytanie nie ma na celu, aby dokuczat. Pytam dlatego, i e  jest Pan 

osobp dominujqcq w tym irodowisku, na tym terenie i osoby, kt6re interesujq sie sprawami 

poiityanymi byii przekonani, i e  jest Pan jednqz wiodqcych os6b, kt6ra na sto procent bedzie jednym 

z zastgpc6w w tym okregu. 

Pan Michal Dworayk. Musze Panu powiedziet, te to bardzo mite i dzigkujp za te ciepte stowa, te  

jestem dominujqcq osobq, chociai my tutaj gramy zespotowo i wszyscy ze sobq wspMpracujemy, 

jeili chodzi o Prawo i Sprawiedliwo6t. Tak jak j u i  powiedziatem, ja nie startowatem w iadnych 

wyborach, nie byto mnie w ciqgu ostatniego tygodnia w kraju w zwiqzku z tym nie wiem o co Pan 

pyta, jeili Pan doprecyzuje to bgdzie mi tatwiej odpowiedziet. 

Na sesj? pnybyla radna Pan1 Lucyna gwist. 

Gtos zabrat radny Pan Stanislaw Ferenc. Panie Przewodniaqcy, Panie Burmistrz, Szanowni 

Mieszkaricy Ktodzka. Dzisiaj jest 12 grudnia, jesteimy w wigiiig stanu wojennego. To bgdzie 

35 rocznica stanu wojennego. 16 gmdnia - tak jak to siq m6wi - tycie mnie bardzo doiwiadczyto, 

slutytem w stutbie patrolowej we Wroctawiu. Dzisiaj te sprawy sie wyjainia. Waoraj oglqdatem 

program o towarzyszu generale laruzelskim, wiele takich filmow powstato, dzisiaj nle wiem ile jest 

w tym propagandy, a ile prawdy, ale prawda jest taka, te  po 16 grudnia moja jednostka, m6j putk, 

tdnierze zbuntowali sic i powiedzieli, i e  do swoich braci i ojc6w strzelat nie bgdq. Dzisiaj pizy okazji 

masakry gmdniowej chciatem przypomniet i wspomniet nazwisko atowieka, kt6ry wywart na nas 

wieli wptyw, byl oficerem, nazywat sie porucznik Karol Nowakowski. Prawdopodobnie ]ego postawa 

zdecydowata na moje tycie, i e  taki jestem jaki jestem oraz na postawe kompanii i pulku w g ~ d n l u  

1970 roku. Sbwa - ,,Niemcom tet kazaii i dali rozkaz strzelania, a p6iniej sadzili w Norymberdze" - 
tdnierza. tdnierze sic postawili i powiedzieii nie. Wielu z moich koieg6w nie dozyto dzisiejszych 

aas6w i proszg o uaaenle ich pamieci minutq ciszy. 

Gtos zabrat radny Pan Adam Kwas, kt6ry rbwniet nawiqat do 13 grudnia i sytuacji ktodzkiej, tych 

kt6rzy wtedy byli po stronie spdeuehstwa, a ktdrych miedzy nami nie ma i t e i  prositbym o uuaenie 

pamieci radnego Zbigniewa Legawca, burmistrza Wojciecha Matuszewskiego. Mam nadzieje, Fe 

kiedyi ta data bgdzie symbolem pojednania i zjednoczenia. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski  poprosit wszystklch o powstanie i uaaenie minutq ciszy 

historycznych, gmdniowych wydarzeli. 

Gtos zabrda radna Pani Zdzlstawa Wofniak-Kmpska, ktbra skierowata swoje pytanie do Pans 

Posta: Czy moie Pan pom6c w sprawie drogi krajowej nr 8? 



Gos zabrat Pan Michat Dworczyk Pobet na Sejm RP. W tej sprawle sytuacja jest nastepujga. 

leszcze przed wyboraml w 2015 roku przyjeto ostateunle plan, i e  ,,6semka" bedzie ,,bemkq", a nle 

drogq kategorli ,,S" i ten plan caty czas obowiqzuje. lest przygotowana modernizacja ,,6semki" i ona 

tak naprawdp w tej chwili postepuje. Z jednej strony obwodnica - widzimy, i e  prace postqpujq. 

Z dmgiej strony plan jest takl, ieby do 2019 roku zmodernizowat ,,6semkg" od strony Bielan 

Wroctawskich do taglewnik. My w tej chwlli spotkalidmy sie co najmniej trzy razy z Minlstrem 

Infrastmktury Adamuykiem, w sktadzie pan1 minister Zalewska, pose( Murdzek i wszyscy 

parlamentarzySci z naszego regionu, rozmawiajqc na temat tego, teby ,,6semce" przywr6cit 

kategorlg ,S" I ieby jak najszybciej podjqt prace nad zrealizowaniem tego projektu. Kbpot polega 

na tym, i e  w obecnej sytuacjl ministerstwo jest na etapie przeliczania drodkow, kt6re sq nlezbgdne 

na zaplanowanq budowe, na najbliisze lata, dr6g w catej Polsce. Caty u a s  ministerstwo nle potrafl 

okredlit u y  ten projekt bedzle moiliwy. W zwiqzku z tym, mogp powiedziet, i e  mamy deklaracje, 

t e  najp6tniej do wlosny 2017 roku ten temat zostanle ostatecznle rozstrzygnlpty. Na obecnym etapie 

realizowany jest program, kt6ry zostat przyjety latem 2015 roku. 

Gtos zabrat radny Pan h c h  Sur6wka. Z wszystkich anallz wynik, i e  dmga kategoril $5" tylko do 

taglewnik w naszym przypadku nie przyniesie rozwiqzania. Caty mas m6wimy tylko o tagiewnikach. 

Ta droga poleci dalej na Zlebice, Watbriych I to bqdzle konlec. Nikt o tej naszej drodze nie bedzie 

m6wit. 

Pan Mlchal Dworczyk zwr6cll uwagg, i e  droga do tagiewnik to tet nie bpdzie droga w kategorll 

,S". To bqdzie droga nr 8. ,,Eska" koriczy sig na Blelanach i nie ma na razie planow, ieby dalej szla 

w kategorll ,S", natomiast plan modernizacjl jest przewidziany, a i  do Ktodzka tyle, t e  to nie bedzle 

kategoria ,S", to bgdzie w wigkszoBc1 odcinka 2+1, jedli chodzl o nitke. lest zatotenle, te  

modernizacja dojdzle do Ktodzka tylko, i e  po 2019 roku. Nie trzeba mnie przekonywat jak watna 

jest kwestia komunikacji dla Kotliny Ktodzkiej, to nie jest tylko przemyst, ale to jest r6wniei 

turystyka. W tej chwlll rozwijajq siq kolejne inwestycje, ktbre pod wzgledem turystyanym bedq go 

uatrakcyjnlat. W Dusznlkach koriuy sie budowa toru biatlonowego, bgdzle to najnowouednlejszy 

tor biatlonowy w Polsce. Pod koniec styunia odbgdq sle na nim Mlstrzostwa Europy, a Burmlstrz 

i wtadze lokalne majq ambicje, aby odbyty sig tam Mistrzostwa kwiata. 0 tym, i e  potrzebne jest 

rozwiaanie problem6w komunlkacyjnych nie musimy siq przekonywat. Moge zadeklamwat tylko 

tyle, i e  bedzlemy naclskat na Ministra Adamczyka, teby ten temat ulegl jak najszybszemu 

rozstrzygnieciu, a potem przyspleszeniu w reaiizacji. Gdybym oblecywat Pahstwu, i e  jutro albo za 

miesiqc cod sie wydarzy, to bytbym nlepowainy. Przedstawiam sytuacje jaka w tej chwlll ma mlejsce. 

Przewodnluqcy Rady Pan Tomasz fabski  stwierdzit, i e  ,,6semkaU to by6 albo nle by6 dla naszego 

Powiatu. Przewodniuqcy podzigkowat za udzielone odpowiedzi i wizyte. R6wniei liczymy na dobrq 

wsp&prace. Przewodniuqcy zaproponowat Panu Postowi udziat w dalszej aedci obrad. 

Pan Mlchd Dworczyk wyrazit chpC uczestniaenia w dalszej aedci obrad. Dzlekuje za spotkanle 

I llug, te  jest to poczqtek naszej wspotpracy. 

4. Podjpcie uchwaly w sprawle rozpatrzenla wezwania z dnla. 7 llstopada 2016 roku do 

usunlpcia naruszenia prawa polegajqcego na podjpclu uchwaly Rady Mlejsklqi 

w Khdzku nr XXX/231/2016 z dnia 29 w r z d n i a  2016 roku w sprawle 



uchwalenia miejscowego pianu zagospodarowania przestrzennego terenu 

wielkopowierzchniowego obiektu handlowego o powierzchni sprzedaty powyfaj 

2000 m2 pdoionego w Ktodzku przy ul. Sp&dzieluej I ul. Dusmickiej, druk nr 269. 

(Zal. nr 1) 

Projekt uchwaty zostal przedloiony radnym. 

Wezwanie wplynglo do Rady Miejskiej 15 listopada 2016 r.. Zostalo ono wystosowane przez 

Stowanyszenie Handlowc6w i Przedsipbiorc6w Ziemi Klodzkiej oraz Izbp Przemyslowo-Handlowa 

Zlemi Ktodzkiej. Wezwanie zostalo przedloione radnyrn. Wypelniajqc zaplsy wynlkajqce z Kodeksu 

postgpowania administracyjnego w ciqgu 30 dni Rada rnusi sig odnieit  do treici tego wezwania. 

Zostat przygotowany projekt uchwaty, ktbry zaklada, i e  Rada nie zrnienia swojego stanowiska 

odno4nle podjptej uchwaty i po zapoznaniu sig z argumentami uznaje sip wezwanie za bezzasadne. 

Radny Pan Damian dlak zgtosil poprawkg do przedtoionego projektu uchwaty polegajqcq na 

dopisaniu po dacie 7 iistopada 2016 ;., date wptywu do Urzgdu Miasta 14 listopada 2016 r.. 

Uzasadniajqc to tym, i i  za dwa tygodnie uchwaia ta bgdzie wisiata na stromnie internetowej i ktob, 

kto jq zobauy, a zna sic na administracji moie powiedziei, t e  nle dochowano trzydziestodniowego 

terminu. Proceduralnie i admlnistracyjnie jest wszystko dobrze, tylko nie wszyscy majq  wglqd do 

wszystkich dokument6w. Poprawka ta  powinna zostae wprowadzona w czterech miejscach, dwa 

w uchwale I dwa w uzasadnieniu. W uchwale: w nazwie i w 5 1, natomiast w uzasadnieniu na pouqtku 

oraz na kohcu. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski. l e i l i  chodzi o t reM uchwaty i uzasadnienie, to  tutaj nie 

widzg przeszkbd, natomlast w tytule okreklanie u y s t o  formalnej kwestli daty wptywu nie wiem u y  

jest zasadne. Poprawka zostala zgloszona i zostanie poddana pod gtosowanie. Pytanie do Pana 

Mecenasa u y  w tytuie uchwaly powinniimy dokonat takiej zmiany. 

Mecenas Pan Mateusz Cyma zaproponowat, aby poprawki zostaty ujgte w uzasadnieniu do uchwaty, 

poniewat tam uzasadnla sig, dlaaego taka uchwata zostaje podjpta. Z tytutu samej uchwaty moina 

usunqi date 7 listopada 2016 r., brzrniatoby to  : ,,w sprawie wezwania do usunigcia naruszenla prawa 

polegajqcego na podjeciu uchwa ty..." , a w uzasadnieniu wyjainit  z jakiego dnia jest wezwanie, kiedy 

wptyngto do Urzgdu Miasta i Rady Miejskiej. 

Radny Pan Damian 81ak. A w 5 1, bo tam t e i  jest data? 

Mecenas Pan Mateusz Cyma. teby byta jasnokt, ja sic temu nie sprzeciwiam. To nie bgdzie iaden 

btqd, jeiel l  Pan radny zglasza takq poprawkg, bo jest przekonany, t e  bgdzie to  precyzyjnie, to nle 

widzg przeciwwskazah. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski zadal radnemu pytanie czy podtrzyrnuje poprawkg, kt6ra 

zostala przez niego zgloszona na poczqtku wypowiedzi. 

Radny Pan Darnian giak zaproponowat, aby tytul uchwaty pozostawit bez zmlan, natomiast 

poprawek dokonat w 5 1 oraz w uzasadnieniu. 

Gtos zabrat V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdzistaw Duda, kt6ry poinforrnowal, i e  z tych samych 

powod6w co przy uchwalaniu uchwaty dot. m.p.z.p. nie bgdzie brat udziatu w glosowaniu. 



Prrewodniaqcy Rady Pan Tomasz iabsk l  poddal pod glosowanie przyjecie poprawki zgtoszonej 

prrez radnego Damiana ~ iaka .  W 5 1 po dacie 7 iistopada 2016 r. pojawi sie nawias i data wptywu 

15.11.2016 r. 

Radny Pan Damlan $lak wtrqcit, it na kopercie jest data wptywu do Urzedu Miasta 14.11.2016 r. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabski, poinformowal, i t  nie bedziemy uwzgledniat wszystkich 

dat zwiqzanych z obiegiem korespondencji. Musimy poinformowat czy miekimy sig w terminach, 

a nie bedziemy opisywaii w uchwaie obiegu samej przesytki. 

Poddano pod glosowanie nastgpujqcq poprawke: w 3 1 po dacie 7 iistopada 2016 r. pojawi sig nawias, 

a w nim data wptywu 15.11.2016 r.. Data 15.11.2016 r. r6wniet zostanie dopisana w pierwszej iinijce 

uzasadnienia oraz w ostatnim akapicie, w trzeciej iinijce uzasadnienia. 

Gtosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymato sie - 0. cw ptorowantu nie bra11 udz~atu nleobecnl na WI: radny p. lacsk 

Baneckl, radna p. Danuta Usota) 

Poprawka zostala przyjpta. 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc. Panie Przewodniurlcy, ~zanowna Rado, Panie Burmistrzu, 

Szanowni Mieszkahcy Klodzka. l a  ju t  nie wchodze w sprawy formaine. Problem polega na tym, te  

nie chcemy sig u u y t  na btqdach. My dzisiaj procedujqc nad tyrn projektem uchwaly caty czas 

zapominamy, t e  zbieramy zbote, ktbrego nie zasiaiiimy. To sq zaniechania poprrednich kadencji 

Rady. Mieiiimy spotkanie na Twierdzy i tet jasno wyszlo, t e  sprawa Owaej G6ry jest sprawq 

niezdahvionq. Byty Burmistrz Ryszard Wojcik wieiokrotnie podnosil, t e  naieiy miet ureguiowane, 

poprawione piany przestrzenne. Skiep E.Leclerc nie powstat dzisiaj, waekniej miat tam byt basen, 

tyie iat dziata ten sklep, a my dzisiaj procedujemy na zaniechaniach, btedach, kt6re popetniii 

poprzednicy, kt6rzy tu zasiadaii. Sprawa Owczej G6ry tet zostala zasygnalizowana. Kto byl na 

spotkaniu na Kieszczu, to tez sic zorientowal, a to nie jest gciostowie, bo nawet w internecie sq 

projekty jak motna Owuq G6re zagospodarowaf. To jest bardzo atrakcyjne mlejsce i pytanie 

zasadnicze, jaki kierunek powinien zostat obrany, czy odrestaurowat i pozostawit jako zabytek, a y  

mote jak to uqsto bywa tqay sie zabytki z czgiciq handlowa, kuituralnq. Po to tutaj jesteimy wtadzq 

ustawodawuq, abyimy myiieii daiekosiginie, a nie tylko co jest na dzisiaj. Dzisiaj nie bytoby tyiu 

zgrzytbw, tylu nieporozumieh w sprawie E.Lecierca, gdyby piany zagospodarowania przestrzennego 

byty wueiniej ustaione I uchwaione. W poprzednich dw6ch kadencjach byt inny kierunek poiityczny 

i byb jasno powiedziane, te  w granicach miasta nie ma skiep6w wielk,opowierzchniowych. Stato sle 

faktem, t e  dzisiaj debatujemy nad tyrn co i tak ju t  jest postawione. Caly u a s  podnositem i bede 

podnosil rekg tak jak podnositem. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabski.  Do tematu Owczej G6ry jeszcze bedziemy wracat, 

dlatego prositbym, aby skupit si? nad tematem uchwaty. Wypetniamy formalnoit wynikajqq 

z Kodeksu postepowania administracyjnego. Katdy kt0 stwierdza, te  jego interes prawny Z0stal 

naruszony mote zlotyt skarge, wezwat do usunigcia naruszenia prawa i w tym przypadku takie 

wezwanie zostato ztotone. 

Wiecej uwag i zapytarl do projekt uchwaty nie stwierdzono. 



Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  poddat pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 

mzpatrzenia wezwania z dnia 7 listopada 2016 roku do usuniecia naruszenia prawa polegajqcego na 

podjeclu uchwaty Rady Miejskiej w Ktodzku nr XXX/231/2016 z dnia 29 wrzesnia 2016 roku w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu wielkopowierzchniowego 

obiektu handlowego o powierzchni sprzedaiy powyiej 2000 mZ potoionego w Ktodzku przy 

ui. Sp6tdzielczej i ul. Dusznlckiej, druk nr 269 wraz z przyjetq poprawkq. 

Gtosowanie: za - 17, przeciw - 1, wstrzymalo sia - 0 (w qlosowan~u nie bra11 u d d h  nlmbecnl na W l :  radny p. l a d  

BamkI ,  radna p. Danvta Llrota oraz radny p. Zddr(aw Duda, ktdry wylqayl SIC z gl0rowanla) 

Uchwala zostala podjpta i otnymala  nurner XXXIV/256/2016. (Zal. nr 2) 

5. Intorpelaqje i zapytanla radnych. 

Gtos zabrat radny Pan Loch Sur6wka. Szanowni Paristwo, w dniu wczorajszym spotkatem sie 

z przedstawicieiarni iudzi, kt6rzy majq dziatainoit handiowq na terenie Rynku i przy przyiegtych 

ulicach. Byli to ludzie rzeczowi, spokojni i przedstawili koncepcje, nad kt6rq prosilbym, aby Pan 

Burmistrz sig pochylit. Przedstawiono dane, i e  w ostatnim okresie obroty w tych sklepach spadty 

0 ok. 20-2S0/o i gt6wnq tego przyczynq sq skiepy o duiej powierzchni w Galerii oraz brak miejsca 

postoju dla samochod6w w okolicach rynku. Ttumaczytem, i e  jest to trudna sytuacja, brakuje 

pienigdzy na budowe parkingu pietrowego. Osoby te uwaiajq, i e  jeteliby na ui. tukasihskiego, koniec 

budynku wojskowego, do bramy zjeidiajqcej w do1 i na ul. Czeskiej, na odcinku od ui. Tumskiej do 

ronda wprowadzit parkomaty. PodawaH tutaj za przyktad Zqbkowice Siqskie, gdzie p6t godziny 

postoju kosztuje 60 gr. Ttumaczyli to w ten sposob, i e  20-30 miejsc parkingowych zrobitoby sic razy 

10, razy 20, poniewai kaidy kto by potrzebowat stanqt, wrzuca ztot6wke, zatatwia sprawe, wyjeidta 

i miejsca sq wolne. W przypadku obecnej sytuacji, to urzednicy z Urzedu Miasta, z bankow, z ZUS-u 

blokujq te miejsca na caty dzieh. Nie wiem jakie sq koszty wprowadzenia takiego rozwiqzania, ale 

chcialbym, aby m6j glos odebrano jako taki element, i e  my nie tylko jestekmy przeciwko nim, ale 

te t  myilimy i pr6bujemy rozwiqzat ten problem, aby mogli nadal funkcjonowat. Osoby te uwaiajq, 

i e  jei i i  daiej tak bedzie - bo obroty spadty nawet w aptekach - i nie bedzie moina sig zatrzymat, to 

ich daisze funkcjonowanie jest zagroione. 

Gtos zabrat 2-ca Burmistrza Miasta Pan Wieslaw Tracz. To jest rzeaywiicie kwestia dobrej woli 

i obrania kierunkow, w ktorych miatyby zmierzat rozwiqzania dotyczqce parkowania w Centrum 

Ktodzka. lesteimy gotowi do wprowadzenia takiego rozwiqzania. Mamy to przygotowane. Mamy 

przygotowanq koncepcje wprowadzenia strefy ptatnego parkowania w Centrum Klodzka. Mniej 

wipcej, to centrum naletatoby rozurniet jako iciste centrum starego miasta, ograniaone uiicami 

Traugutta, Zawiszy Czarnego, tukasiriskiego, Braci Gierymskich, Daszyhskiego. W tym zamknigtym 

obwodzie mamy przygotowanq koncepcje strefy ptatnego parkowania. Problemem gt6wnie jest 

spojrzenie na ten temat, poniewai w mieicie sq przeciwnicy i zwolennicy takiego rozwiqzania. Mamy 

to rozwiqzanie przygotowane i mozemy poddat je pod dyskusjp, pod osqd opinii publicznej. 

Wiadomo, i e  tego typu rozwiqzania najtrudniejsze sq dla mieszkahc6w. lest moiliwokt wykupu 

abonament6w - oaywiicie po cenach ulgowych. Problem tkwi w szczeg&ach, poniewai jei i l  chodzi 

o strefe ptatnego parkowania, to mieszkaniec ma moil iwoit wykupu takiej karty, ale nie ma 

gwarancji miejsca. To sq szaeg6towe rozwiqzania, gdzie pewne problemy wystqpiq podaas 



wprowadzania tego rozwiqzania. Jako Ktodzko jesteimy jednym z nieliunych miast tej wlelkoici, 

kt6re nie ma strefy ptatnego parkowanla. Byto to robione jak mnlemam z rozmystem diatego, i e  jest 

to rozwiqzanie bardzo dyskusyjne i wcale nie ma gwarancji cry to rozwiqzanie da taki skutek jak 

oczekujq tego zainteresowane osoby. Problemem sq zmieniajqce slg przyzwyaajenia ludzi i te 

przyzwyuajenia oaywibcie motna krytykowat, ale one sq takie, te  dzlsiaj kaidy chce podjechat pod 

same drzwi skiepu, wyjechat z zakupami, pospacerowat pod dachem od sklepu do skiepu. My nie 

zadaszymy Rynku, nle ogrzejemy i nie bgdziemy mieli takiej motliwOici, ze zainteresowany klient 

podjedzie pod skiep i wyjedzie ze skiepu w6zkiem z zakupami. W zwiqzku z tym, z pewnymi 

przyzwyuajeniami ludzkimi, kt6re nastaty w ostatnich latach niestety nie jesteimy w stanie waiuyt. 

Jeteli bedzie taka wola, motemy skierowat do Rady, takie do Komisji, to rozwiqzanie, kt6re mamy 

przygotowane, aby przynajmniej poddat pod dyskusjg i zdecydowat czy bgdziemy w tym kierunku 

szli i a y  Rada zdecyduje sig takq strefg wprowadzii. Finansowo, katda strefa platnego parkowania 

zalezy od jej wielkoici. Ktodzka strefa bytaby stosunkowo malq strefa, w zwiqzku z tym operator tej 

strefy nie miatby wieikich dochod6w. Zazwyczaj miasta - chot sq r6tne rozwiqzania - organizujq 

przetarg w ten spos6b: ile procent wptyw6w stanowit bgdzie dochbd operatora, a ile miasta. lest 

r6wniet takie przypuszczenie, i e  operator nawet wieloletni w takiej strefle musiatby zatrzymywat 

dla siebie ok. 90% wptyw6w z tej strefy, czyi~ 10% bytyby to wptywy miasta. Oaywiicie to sq 

zatotenia teoretyune. lakby to wyglqdato w praktyce, po wprowadzeniu takiej strefy i przy zrobieniu 

przetargu, nie wiemy. Pamigtajmy o ty, ze operator w takim przypadku bierze na sieble 

wprowadzenie i montat catego oznakowania oraz obstugg, kontroig tego kto wptaca, a kto nle wptaca. 

To wszystko kosztuje. W sytuacji, kiedy miejsc w naszej strefle bytoby stosunkowo niewlele, jest 

takie zagrotenie, te  ten procent zbierany przez operatora bytby stosunkowo duty. Biorqc pod uwage 

wszystkie wqtpiiwobci motemy jako Burmistrz, jako Rada zastanowit5,slg nad daiszymi krokami. To 

wstgpnie zostato w pierwszym etapie przygotowane pod kqtem anaiizy. D ~ g i  etap taklego 

postepowania, to jest przygotowanie uchwaty I przystvienie do przegtosowania, oczywiicle po 

podjeciu decyzji, te  Rada decyduje sig na takie rozwiqzanie. Jeteli bgdzie taka wola, motemy przejit 

do dalszego etapu dyskusji. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz h b s k i  zaproponowat, aby t q  koncepcjg skierowat do Komisji 

Gospodarki Komunainej, Ochrony ~rodowiska i h d u  Przestrzennego, celem przedyskutowania, 

poniewat zblitamy sig t a k e  do finalizacji Studium oraz Strategii Rozwoju Miasta. 

Glos zabrat radny Pan Adam Kwas. Radni, ktorzy petnili funkcjg w 111 kadencji pamigtajq, te  byta 

uchwata i mielibmy wyznauone strefy; tqcznie z ul. Okrzel, byty na to pienlqdze. I V  kadenja, 

z radnym Pokrywkq uznata, t e  jest to zbgdne i niepotrzebne pobieranie pienigdzy. Byto to wszystko 

przygotowane w formie uchwaty. Kwestiq istotnq bgdzie podat terenu, bo niestety przy 

ul. Slqskiej duty teren zostat sprzedany, gdzie moina by byto urzqdzlC parking, nawet bezplatny. 

Nie wiem jakq iogikq kierowali sie 6wuebni decydenci, k t 6 w  sprzedali ten teren i w tej chwili 

prawdopodobnie przewidziana jest tam budowa marketu. Prawdopodobnie w Urzgdzie sqdokumenty 

obiektu parkingowo-garaiowego w ciagu ul. tukasilisklego, po lewej stronie, gdzie jest teren 

niezabudowany, gdzie motna urzqdzit pigtrowy parking. lest to sprawa do przemyiienia 

i przedyskutowanla, poniewat miejsc w Ktodzku brakuje. Myblg, t e  bgdzie to dalej problem 

st~kturainy i istotny dla miasta. le i l i  chodzi o kwestie infrastruktury, to r6wniet troszeakg tutaj 



przytoty sie Powiat, kt6ry robi drogg powiatowq ul. Boh.Getta i tam t e i  troszeuke ta sprawa sig 

rozlutni. lest jeszcze kwestia wymyilenia koncepcji. Na pewno problem parking6w jest w tej chwili 

bardzo lstotny, bo np. na u g i t  placu targowego jest pusto i moie wta$cicleie tego obiektu zdecydujq 

sie na to, teby czeit tego placu wykorzystat. W tych kierunkach widziatbym naszq aktywnobt. 

Zachgcam do przestudlowanie uchwaty z 111 kadencji. Myile, te  jest ona do zastosowania w pelnej 

rozci~toici .  

Gtos zabrat 2-ca Burrnlstrza Pan Wieslaw Tracz. lest kilka rozwiqzah alternatywnych do tego 

o czym powiedzialern, a y l i  tej strefy. Koncepcja zostata opracowana, natomiast we mnle samym 

budzi to wiele wqtpllwoici. Ktodzko potrzebuje powierzchni parkingowych i my takle dziatanla 

prowadzirny. W sarnym centrum tego miejsca jest mato, w zwiqzku z tyrn w ramach tych projekt6w, 

kt6re w tej chwili przygotowujemy zawsze staramy sig przewidziet dodatkowe miejsca parkingowe. 

Dla przyktadu, nowe parkingi przewidziane sq przy Nowym 6wiecle. lest pare rozwiqzah 

alternatywnych, tak jak przytouyt radny Adam Kwas, gdzie takte prywatne podmloty moglyby 

podejmowat pewne decyzje biznesowe. Przyktad targowiska jest iwietnym przyktadem, bo czgsto 

w modelu biznesowym moina by byto u y n i t  dziatalnoit znacznie bardziej dochodowq nit  dzii. leteli 

tam zastosowano by takie rozwiqzanie z parkingiem ptatnym, to kto wie czy to nie rozwiqzatoby 

problem6w, a r6wnocze6nie u y  nie datoby zysku samym zainteresowanyrn. Nastgpnym przyktadem 

jest teren migdzy ul. Daszyhskiego i Zawiszy Czarnego, gdzie nawet w'tej chwili pojawit sig napis, te  

obiekt jest na sprzedat. Kolejny iwietny teren, kt6ry idealnie nadawatby sig na parking. Gdzie te 

modele budzq dyskusje? Przede wszystkim pod tym kqtern, te  tendencja og6inokwiatowa jest 

zupelnie odwrotna n i t  to o u y m  my dyskutujemy. Tendencja og6inoiwiatowa jest taka, aby za 

wszelkq ceng wyprowadzat ruch z centrow miast. I jeteli Pahstwo zainteresujecle sie, moiecie 

popytat odb, kt6re macle za granicq. Kaida z tych os6b odpowie Pahstwu, i e  tam nie sztukq jest 

posiadat sarnochbd, nle sztukq jest kupit samochbd, sztukq jest utrzymat ten samoch6d i jetdzit 

nlm po centrum mlasta, dlatego i e  jest to poraiajqcy koszt. To skutkuje tym, te  ludzie zostawiajq 

samochody i kunujq kornunikacjqpubliunq i poruszajqsig pieszo. To jest pierwszy problem, a drugi 

problem wiqie sig z dutyrni pieniqdzmi, aukolwiek m6wig o tendencji og6lnoiwiatowej. motecie ju t  

to Pahstwo zaobserwowat np. we Wroctawiu. Jest to tendencja, w kt6rej idzie sig z parkingami 

w d&, u y l i  buduje sip parkingi podziemne, wielopoziomowe, wykorzystujqc jednoaeinie 

powierzchnie nadziemnq. To ouywiicie rozwiqzanie dia bogatych miast. My mamy tutaj pare gcieiek 

i naletatoby przedyskutowat a y  wchodzenie w strefe ptatnego parkowania nie jest ju t  rozwlqzaniem 

troszeak? sp6inionym w stosunku do tego co naleiatoby mote wpmwadzit 10 lat temu, a dzisiaj 

j u i  myilet o innych rozwiqzaniach. To jest ten punkt, w kt6rym trzeba zdecydowat, a y  na tym 

etapie wchodzit w takie rozwiqzanie, czy szukat innych rozwiqzah, nawet dotyur\cych wykupu 

prywatnych teren6w z przeznaczeniem pod miejsca parkingowe, ponlewat w Ktodzku, w c e n t ~ m  jut  

nle mamy lnnych moiliwoici. 

Gtos zabrat V-ce Przewodniuqcy Rady Pan Ryszard W6jclk. Kwestia parkowania w strefie naszej 

Star6wki jest nie do rozwiqzania. Trudno pogodzit wielkoit starowki z dzisiejszq i lokiq samochod6w. 

Naieiy zauwatyt, te  wszystkie parkingi zostaty wyznauone przewainie w miejscach wyburzonych 

obiekt6w. Wychodzqc naprzeciw rozwiqzaniom, o ktorych m6wit p. Lech Suhwka mozna zastosowat 

doraine rozwiqzania, aby urzgdnicy nie parkowaii przed U l ~ d e m  i np, wprowadzit zakaz parkowania 



do godziny 10:OO. Kupcy waluq o wjazd, ale gdy bgdzie na to zgoda, to zastawiq swoimi autami 

wszystkie miejsca, bo tak byto zawsze. Nie bgdzie miejsc dla kupujqcych. Proszg podsumowat ile aut 

majq mieszkahcy, to ju t  w og61e nie bgdzie miejsc jak on1 sig tutaj ustawiq. Takimi metodami 

rachunkowymi nie da sig tego tematu rozwiqzat. Dla samego handlu jest parking na ul. Czeskiej, 

parking na dole. Mieszkahcy, kt6rzy jadq do gaierii nierzadko chodzq dalej do sklepu, ni t  tutaj 

z ul. Czeskiej. Te miejsca w znikomej iloici sqzajgte przez kupujqcych. Naieiy ustalit ile samochod6w 

parkujqcych naleiy do mieszkaric6w, iie.do kupulqcych, a ile do wtakcicieli skiep6w. Bardzo podoba 

mi sie pomyst budowy parkingu na ul. Zawiszy Czarnego. Tam byla taka koncepcja, by) zrobiony 

plan, aby wjazd byl od ul. Zawiszy Czarnego oraz od ul. Daszyhskiego. Parkingi jednak zawsze 

przegrywaja bo czgsto sq inne potrzeby. Wprowadzenie strefy platnego parkowania bylo gtosowane, 

ale pomysty przepadly, bo by+ duty op6r. 

Z-ca Przewodniczqcego Rady Pan Zdzistaw Duda zadat pytanie na jakim etapie sq rozmowy 

z GminnqSp6tdzielniqna temat przebudowy targowiska miejskiego na yz6r targowiska w Limanowej. 

Z-ca Burmistrza Miasta Pan Wlestaw Tracz poinformowal, te  wszelkle rozmowy w tej sprawie 

odbywaly sig do tej pory migdzy GS, a Burmistrzem. Nie uuestniczytem w tych rozmowach i nie 

mam na ten temat wiedzy, w zwiqzku z tym pytania w przedmiotowej sprawie nalety klerowat do 

Burmistrza Miasta. 

6. Wnloskl I ofwladaenla radnych. 

Gtos zabrat radny Pan Lech Sur6wka, kt6ry podzigkowal Komendantowi Straty Mlejskiej za 

interwencje w sprawle poruszanej na ostatniej sesji i poprosit, aby zajrzet jeszcze za Monopoland. 

7. Sprawy r6tne. 

V-ce Przewodniuqcy Rady Pan Ryszard W6jcik podzigkowal p. Stecowi za szybkq interwencje 

I udzielenie pomocy 80-letnlej Pani Popiel w wywiezieniu liici. 

Przewodnluqcy Rady Pan Tomasz tabski  poinformowat, i e  sesja budietowa odbedzie sig 

22 grudnia o godzinie 10:OO. 

8. Zako iaen ie  seofl. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski  zamknql obrady m6wiqc: .Zamykam obrady XXXIV sesji 

Rady Miejskiej w Ktodzku". 

Zakoriaenie sesji nastqpito o godz. 1 1 : l O  


